

# P2P DISPATCH

PATHWAYS TO PROSPERITY eBULLETIN



## Pathways to Prosperity 2023 National Conference

**Exploring Innovation in Immigration and  
Settlement in Canada: Challenges and  
Opportunities of New Geographies, Modes, and  
Levels of Immigration**

**November 20 - 21, 2023: P2P 2023 National Conference**  
**In-person and virtual**

**November 22, 2023: P2P Conference for Local Immigration  
Partnerships and Réseaux en immigration francophone**  
**In-person and virtual**

**Le Centre Sheraton Hotel, Montreal**

We are pleased to announce that a call for proposals for workshops, roundtables, and posters for the Pathways to Prosperity 2023 National Conference is now open.

Pathways to Prosperity will be holding its 11<sup>th</sup> Annual National Conference at the Le Centre Sheraton Hotel in Montreal on November 20 – 22, 2023. A virtual option will also be available on these dates. The main conference will take place on Monday November 20 and Tuesday November 21, with the day for Local Immigration Partnerships and

## REGISTRATION OPENING SOON

**Pathways to Prosperity  
2023 National Conference**

**Le Centre Sheraton Hotel  
Montreal**

**November 19, 2023:**  
**Gender-Based Violence  
Response Forum**  
(In-person)

**November 20–21, 2023:**  
**P2P 2023 National  
Conference**  
(In-person and virtual)

**November 22, 2023:**  
**P2P Conference for Local  
Immigration Partnerships  
and Réseaux en  
immigration francophone**  
(In-person and virtual)

**November 23, 2023:**  
**National LIP Network  
Summit**  
(In-person)

## Gamification Winners from the P2P 2023 Virtual Workshop Series

The Pathways to Prosperity 2023 Virtual Workshop Series was held from January 17 to

Réseaux en immigration francophone on Wednesday November 22.

**Enhancements** to the main conference this year include additional workshop sessions at the in-person conference to accommodate more of the excellent submissions we receive, and online workshops during the main conference for those attending virtually. In addition, the conference will include roundtable sessions for enhanced discussion for both those participating in person and virtually.

### **Call for Workshops and Roundtables**

On November 20 and 21, 2023 we will be holding in-person and virtual concurrent workshop and roundtable sessions during the conference. This year we will have more opportunities for both in-person and virtual workshops and roundtables on these dates.

Proposals may be submitted for either:

- In-person workshops and roundtables at the conference on November 20 and 21 at which all presenters and moderators must have committed to attend in person
- Virtual workshops and roundtables during the conference on November 20 and 21 at which all presenters and moderators will be remote

### **Call for Proposals for Posters**

On the evening of November 20, an in-person poster session accompanying a cocktail reception will be held to showcase the work of attendees. You may choose to present your poster in person (with a version also available on the virtual conference platform) or only virtually.

[Click here for more information and to submit a workshop, roundtable and/or poster proposal](#)

---

## **Gender-Based Violence Response Forum**

**November 19, 2023**  
**Le Centre Sheraton Hotel, Montreal**  
**In-person**

On the afternoon of Sunday November 19, the Gender-Based Violence (GBV) Strategy Project is hosting a forum about GBV responses in our agencies when working with newcomers, immigrants, and refugees using a trauma-informed and survivor centred approach. The research that informed the strategy prioritized:

1. Increasing coordination between the settlement and

April 25, 2023 on Tuesdays and Thursdays. The series included 21 workshops and was attended by more than 225 attendees with an average of 30 participants per workshop.

As previously announced, attendees could claim points for participation at these workshops toward gamification prizes. The winners for the Pathways to Prosperity 2023 Virtual Workshop Series are:

**Mario Avendano Morales**  
South Okanagan Immigrant & Community Services

**Patricia Davidson**  
Calgary Catholic Immigration Society

**Maria Fatima Witt**  
MIREMS Ltd.

We thank everyone for their participation, and we look forward to seeing you at our next event – the Pathways to Prosperity 2023 National Conference, which will be held in November 2023.

---

anti-violence sector

2. Challenging victim-blaming attitudes and beliefs
3. Ensuring more information and resources are provided to newcomers, immigrants and refugees

Phase two of the strategy, currently in progress, is about knowledge mobilization, engaging more stakeholders and agencies, and creating safer spaces across Canada. Come and join the conversation! Registration will open shortly.

This project is a collaborative partnership between:

**CISSA-ACSEI**, The Canadian Immigrant Settlement Sector Alliance | Alliance canadienne du secteur de l'établissement des immigrants

**EVA CANADA**, Ending Violence Association of Canada | L'Association canadienne contre la violence

**OCASI**, Ontario Council of Agencies Serving Immigrants

**YMCA** of Greater Halifax/Dartmouth-Immigrant Services

---

## National LIP Network Summit

**November 23, 2023**  
**Le Centre Sheraton Hotel, Montreal**  
**In-person**

The 2023 National LIP Network Summit will take place on November 23, 9:00 AM to 3:00 PM. This event is an opportunity for LIP staff from across Canada to think both practically and creatively about collaboration and mutual support. During the 2022 summit, LIPs initiated important conversations about anti-racism, LIP sustainability, and mentorship, exploring how they could work together to maximize impact on these and other issues. The upcoming summit will continue and deepen those conversations, as well as moving to conceptualize the future of the NLS, including its scope, structure and mandate beyond March 2025.

This event is aimed at LIP staff specifically. Due to space limitations, we ask that **only one staff member per LIP** register for this event. Registration will open shortly.



## P2P 2023 Conference

**BECOME  
A SPONSOR OR  
AN EXHIBITOR**


**More Information:**  
[communications@p2pcanada.ca](mailto:communications@p2pcanada.ca)  
[www.p2pcanada.ca](http://www.p2pcanada.ca)



**1850+** Followers  
**200+** Tweets a month  
**4k+** Profile visits a month

---

 Share This Email

 Share This Email

 Share This Email



Numéro  
d'juin 2023

# LA DÉPÊCHE VVP

BULLETIN ÉLECTRONIQUE DE VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ



## Conférence nationale 2023 de Voies vers la prospérité

**Explorer l'innovation en matière d'immigration et d'établissement au Canada : défis et opportunités des nouvelles géographies, des nouveaux modes et niveaux d'immigration**

**20 – 21 novembre 2023 : Conférence nationale 2023 de VVP**  
**En personne et en ligne**

**22 novembre 2023 : Conférence VVP pour les Partenariats locaux d'immigration et les Réseaux en immigration francophone**  
**En personne et en ligne**

**Hôtel Le Centre Sheraton, Montréal**

Nous sommes heureux d'annoncer que l'appel à propositions

### LES INSCRIPTIONS SERONT BIENTÔT OUVERTES

**Conférence nationale 2023  
de Voies vers la prospérité**

**Hôtel Le Centre Sheraton  
Montréal**

**19 novembre 2023 :**  
**Forum Lutter contre la  
violence fondée sur le  
genre**  
**(En personne)**

**20 – 21 novembre 2023 :**  
**Conférence nationale  
2023 de VVP**  
**(En personne et en ligne)**

**22 novembre 2023 :**  
**Conférence VVP pour les  
Partenariats locaux  
d'immigration et les  
Réseaux en immigration**  
**(En personne et en ligne)**

**23 novembre 2023 :**  
**Sommet du Réseau  
national des PLI**  
**(En personne)**



pour les ateliers, les tables-rondes et les affiches pour la Conférence nationale 2023 de Voies vers la prospérité est maintenant lancé.

Voies vers la prospérité tiendra sa 11<sup>e</sup> conférence nationale annuelle à l'hôtel Le Centre Sheraton de Montréal du 20 au 22 novembre 2023. Une option virtuelle sera également disponible à ces dates. La conférence principale aura lieu les lundi 20 et mardi 21 novembre, et la journée des Partenariats locaux d'immigration et des Réseaux en immigration francophone aura lieu le mercredi 22 novembre.

**Les améliorations** apportées à la conférence principale cette année comprennent des séances d'ateliers supplémentaires lors de la conférence en personne afin d'accueillir un plus grand nombre des excellentes soumissions que nous recevons, et des ateliers en ligne pendant la conférence principale pour les personnes qui y assistent virtuellement. En outre, la conférence comprendra des tables rondes afin d'améliorer les discussions, tant pour les participants en personne que pour les participants virtuels.

### **Appel à propositions pour les ateliers et les tables-rondes**

Les 20 et 21 novembre 2023, nous organiserons des ateliers et des tables-rondes simultanés, en personne et virtuels, pendant la conférence. Cette année, nous aurons plus de possibilités d'organiser des ateliers et des tables rondes en personne et virtuels à ces dates.

Les propositions peuvent être soumises pour :

- des ateliers et tables-rondes en personne lors de la conférence des 20 et 21 novembre, auxquels tous les présentateurs et modérateurs doivent s'être engagés à participer en personne
- des ateliers et tables-rondes virtuels lors de la conférence des 20 et 21 novembre, auxquels tous les présentateurs et modérateurs seront présents à distance.

### **Appel à propositions pour affiches**

Le soir du 20 novembre, une séance d'affiches en personne, accompagnée d'un cocktail, sera organisée pour présenter les travaux des participants. Vous pouvez choisir de présenter votre affiche en personne (avec une version également disponible sur la plateforme de conférence virtuelle) ou uniquement virtuellement.

[Cliquez ici pour plus d'informations sur comment soumettre une proposition pour des ateliers, tables-rondes et/ou affiches](#)

## **Les gagnants de la gamification de la série d'ateliers virtuels 2023 de VVP**

La série d'ateliers virtuels 2023 de Voies vers la prospérité s'est déroulée du 17 janvier au 25 avril 2023, les mardis et jeudis. La série comprenait 21 ateliers et a été suivie par plus de 225 participants, avec une moyenne de 30 participants par atelier. Comme annoncé précédemment, les participants pouvaient accumuler des points pour leur participation à ces ateliers afin de gagner des prix de gamification. Les gagnants de la série d'ateliers virtuels 2023 de VVP sont les suivants :

**Mario Avendano Morales**  
South Okanagan Immigrant & Community Services

**Patricia Davidson**  
Calgary Catholic Immigration Society

**Maria Fatima Witt**  
MIREMS Ltd.

Nous vous remercions tous pour votre participation et nous nous réjouissons de vous retrouver lors de notre prochain événement, la conférence nationale 2023 de Voies vers la prospérité qui se tiendra en novembre 2023.

# Forum Lutter contre la violence fondée sur le genre

**19 novembre 2023**  
**Hôtel Le Centre Sheraton, Montréal**  
**En personne**

L'après-midi du dimanche 19 novembre, le projet de Stratégie contre la violence fondée sur le genre (VFG) organise un forum sur les réponses à la VFG dans nos agences lorsqu'elles travaillent avec les nouveaux arrivants, les immigrantes et les réfugiées en utilisant une approche informée par les traumatismes et centrée sur les survivantes. La recherche qui a servi de base à la stratégie a donné la priorité à :

1. l'amélioration de la coordination entre le secteur de l'établissement et celui de la lutte contre la violence
2. la remise en question des attitudes et croyances qui blâment les victimes
3. s'assurer qu'il y ait plus d'informations et de ressources fournies aux nouveaux arrivants, immigrantes et réfugiées

La deuxième phase de la stratégie, actuellement en cours, concerne la mobilisation des connaissances, l'engagement d'un plus grand nombre de parties prenantes et d'agences, et la création d'espaces plus sûrs à travers le Canada. Venez participer à la conversation!

Ce projet est le fruit d'un partenariat entre :

**CISSA-ACSEI**, The Canadian Immigrant Settlement Sector Alliance | Alliance canadienne du secteur de l'établissement des immigrants

**EVA CANADA**, Ending Violence Association of Canada | L'Association canadienne contre la violence

**OCASI**, Ontario Council of Agencies Serving Immigrants  
**YMCA** of Greater Halifax/Dartmouth-Immigrant Services

---

## Sommet du Réseau national des PLI

**23 novembre 2023**  
**Hôtel Le Centre Sheraton, Montréal**  
**En personne**

Le sommet du Réseau national des PLI 2023 aura lieu le 23 novembre, de 9h00 à 15h00, et sera l'occasion pour le personnel des PLI de tout le Canada de réfléchir de manière pratique et créative à la collaboration et au soutien mutuel. Pendant le sommet 2022, les PLI ont entamé d'importantes conversations sur la lutte contre le racisme, la durabilité des PLI et le mentorat, en explorant comment ils pourraient



**Conférence nationale 2023 de VVP**

**DEVENEZ UN COMMANDITAIRE OU UN EXPOSANT**

Pour en savoir plus:  
[communications@p2pcanada.ca](mailto:communications@p2pcanada.ca)  
[www.voiesversprosperite.ca](http://www.voiesversprosperite.ca)




**Plus de 1850** abonnés  
**Plus de 200** tweets par mois  
**Plus de 4000** visites de notre profil par mois

travailler ensemble pour maximiser l'impact sur ces questions et d'autres. Le prochain sommet poursuivra et approfondira ces conversations, et s'efforcera de conceptualiser l'avenir du Réseau, y compris sa portée, sa structure et son mandat au-delà de mars 2025.

Cet événement s'adresse plus particulièrement au personnel des PLI. En raison du nombre limité de places, nous demandons **qu'un seul membre du personnel par PLI** s'inscrive à cet événement. Les inscriptions seront ouvertes prochainement.

 Partagez cet courriel

 Partagez cet courriel

 Partagez cet courriel

Contact us and follow us on social media / Contactez-nous et suivez-nous sur les médias sociaux



Funded by:

Financé par :



Immigration, Refugees  
and Citizenship Canada

Immigration, Réfugiés  
et Citoyenneté Canada

Pathways to Prosperity Partnership | c/o, University of Western Ontario, London, N6A 5C2  
Canada

[Unsubscribe wci@uwo.ca](mailto:wci@uwo.ca)

[Update Profile](#) | [Constant Contact Data Notice](#)

Sent by [communications@p2pcanada.cain](mailto:communications@p2pcanada.cain) collaboration  
with



Try email marketing for free today!